

### 1. God Seeks 神尋找

Genesis 16:7 Now the angel of the Lord found her by a spring of water in the wilderness  
创世记 16:7 耶和華的使者在曠野的水泉旁邊，就是在到書珥路上的水旁邊，遇到了她

### 2. 神知道 God Knows

Gen 16:8 He said, "Hagar, Sarai's maid, where have you come from and where are you going?"  
*And she said, "I am fleeing from the presence of my mistress Sarai."*  
创世记 16:8 就問她：“撒萊的婢女夏甲啊，你從哪裡來？要到哪裡去？”  
“夏甲回答：“我從我的主母撒萊面前逃出來。”

Write down your observations about these verses. What stands out to you?

請寫下對這些經文的觀察。有什麼引起你的注意的？

---

---

---

---

### 3. 神指引 God Directs

Genesis 16:9 Then the angel of the Lord said to her, "Return to your mistress, and submit yourself to her authority."

创世记 16:9 耶和華的使者對她說：“回到你主母那裡去，服在她的手下！”

Gen 16:10 Moreover, the angel of the Lord said to her, "I will greatly multiply your descendants so that they will be too many to count."

创世记 16:10 耶和華的使者又對她說：“我**必使**你的後裔人丁興旺，多到不可勝數。”

#### 4. 神 看見 God Sees

Genesis 16:11 The angel of the Lord said to her further, “Behold, you are with child, And you will bear a son; And you shall call his name Ishmael, Because the Lord has given heed to your affliction.

创世记 16:11 耶和華的使者再對她說：“看哪，你已經懷了孕，你要生一個兒子；你要給他起名叫以實瑪利，因為耶和華聽見了你的苦情。

Gen 16:13 Then she called the name of the Lord who spoke to her, “You are a God who sees”

创世记 16:13 於是，夏甲給那對她說話的耶和華，起名叫“你是看顧人的神”，因為她說：“在這裡我不是也看見了那位看顧人的嗎？”

Write down your observations about these verses. What stands out to you?

請寫下對這些經文的觀察。有什麼引起你的注意的？

---

---

---

What circumstances do you want God to see and notice?

你希望上帝看到，注意到你的那些處境？

---

---

---

What is the cry in your heart that you want God to hear?

你希望上帝聽到你那些心中的哭泣？

---

---

---

As a result of what you've heard, what does God want you to do?

就你今天所聽到的，你覺得上帝要你做什麼？

---

---

---

Share your answers with someone today. 在今天裡面，找個朋友和他分享你的答案。